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Fraværende/afbud:  Nicklas, Fie, Pelle, Karina, Camilla, Jannie, Carsten 

Dagsorden, mandag 13. maj 2024 

1. Nyt fra Elevrådet 
(5 min) 

Nyt fra Elevrådet 
 Sidste skoledag på fredag d. 17.5. Rammen for dagen er god og 
tydelig. 

2. Kort status – økonomi 
(Tommy / 10 min) 

Status / Opfølgning på Budget 2024 
Tommy gennemgik det endelig budget for 2024 efter vi har fået 
tildelt to M-klasser for dette budgetår. 
 

3. Evaluering af 
kontaktforældremøde (Alle 
/ 30 min) 

Vi samler op på indput fra kontakforældremødet og evaluere 
arrangementet. Vi kan også tale om, hvordan vi kan bruge viden fra 
dette arrangement i vores proces om skærm- & mobilpolitik. 
 
Vedhæftet er opsamling fra debat samt årsberetning. 
 
Hvad skal vi med årsberetningen? Skal den på Aula? 
Bestyrelsen synes, at det gik godt med gode input og god energi fra 
kontaktforældrene. 
Skolebestyrelsen var gode til at vise, hvad de står for, og 
forældrene var gode til at være åbne om deres situationer. 
Vi kunne arbejde med formen og tiden for der var gode og 
komplekse debatter. 
Kontakforældrene godkendte formandens årsberetning. 
 
Formandens beretning lægges på aula. 
 
Verden og os. Demokrati og os. Fællesskab og os 
Uddrag fra Verden og os: På Højelse Skole arbejder vi konsekvent med at give 
vores elever optimisme og tro på fremtiden ved hele tiden at gøre dem bedre til at 
håndtere den virkelighed, de befinder sig i. Ved at give dem plads til at se, hvordan 
de med deres individuelle styrker og mangler udfylder en vigtig rolle i fællesskabet. 



 

4. Møde med politiker og 
skolechef 
(Stine, Neel, Tommy og 
Sille / 15 min) 

Orientering om møde med Skoleudvalgsformand Ali og BU-direktør 
Henrik. 

Nis, Asta, Sille, Stine, Tommy og Neel mødtes med Ali og Henrik d. 
2.5. 
Vi fortalte om vores ønsker og drømme samt en præsentation af de 
muligheder vi har her på Højelse Skole. 
Ali bad skolebestyrelsen om at være mere i dialog med ham og de 
andre politikerne og sige vores holdninger højt til alle dem, der vil 
lytte. 
Netværket for fællesskolebestyrelsesmøder er næste gang på 
Alkestrup 10 juni kl. 19 – 21. 
 

5. Samarbejde mellem skole 
og hjem/faglærerdag 
(Tommy / 5 min) 

Kort orientering om faglærerdag som afholdes 16. maj. 
Vi holder åbent hus, hvor forældrene kan komme og se ugens 
projektarbejde. 
Vi har også fået lavet en plan for alle dem, der har ønsket en 
faglærersamtale. Alle, der har ønsket har fået en samtale, på nær 
en enkelt forældre, hvor vi ikke kender afsenderen. 
 
Fællesskab og os. Læring og os. Verden og os. Forskelligehed og os. 
Uddrag fra Forskellighed og os: Stærke fællesskaber bygger på accept af og 
forståelse for forskelligheder. Eller sagt på en anden måde: Et fællesskabs kvalitet 
består ikke i at være så ens som muligt, men i at finde fælles værdier på tværs af 
forskellighed. I dagligdagen viser det sig først og fremmest ved måden vi behandler 
hinanden på. Det er aldrig okay at lukke andre ude. Det er alles ansvar at have øje 
for den enkelte. Og forskellighed bliver mødt med nysgerrighed i stedet for 
modstand. Ikke fordi nogen siger det, men fordi det er naturligt for os. 

6. Skærm- & mobilpolitik 
(Tommy / 20 min) 

Indledende orientering og samtale om proces for skærm- & 
mobilpolitik. 
Efter vores kontaktforældremøde var billedet mest på, at den 
nemme vej at gå var at lave fælles regler, men vi er lidt i tvivl om, 
om det er den rigtige vej. 
Tommy beretter, at vi skal gøre noget. Men vi kan se nogle 
pædagogiske problemstillinger uanset, hvilke aftaler de enkelte 
klasser har lavet nu. Der er også et hensyn at tage med de elever, 
hvor der er brug for andre regler. 
Vi skal dog have nogle rammer, som vi som skole kan overholde, 
der ikke er for konfliktfyldt for personale og elever. Og det skal ikke 
være for svært for eleverne at efterleve. Adfærden hos de voksne – 
både personale og forældre er meget vigtig. Vi vil lave en proces på 
politikken på skolen, da det er kompleks, som vi ser det. 
Skolebestyrelsen og ledelsen har en fælles opgave, skoleledelsen 
har den endelige beslutning. 



 

7. Skemaplanlægning 
(5 min) Tommy 

Kort orientering om skemaplanlægning. En idé gør, at vi kommer til 
at afviger en smule princippet.  
Vi går lidt i mod skolebestyrelsens principper for at møde nogle af 
de tanker, vi har ift den nye skoleaftale samt vores udbygning af 
den legende tilgang til læring. Skolebestyrelsen siger ok for det. 

8. NYT fra 
(15 min) 

Lærer, SFO, pædagog, ledelse, forældre, elever 
Vi har to lærerstillinger slået op. Vi ansætter løbende og har fået 
nogle gode ansøgere. Vi har Royal Side Run på torsdag fra 13 – 
14. Alle er velkomne. 
SFO´en får desværre ingen studerende det næste halve år.  
Vi har besøg fra Island. Oskar, skolelederen fra Island, er med for 
sidste gang. 
Vi uddanner en lærer som praktikvejleder, så vi kan få 
lærerpraktikanter i fremtiden. 
Der starter et kommunalt ledelsesforløb op for skoleledelserne, hvor 
der også uddannes ledertalenter. 

9. Punkter til næste møder 
(5 min) 

Evaluering af bestyrelsesåret 
Status på ude- og indearealer  
Skema 
 
Efter sommerferien: 
Hjælpemidler – it-rygsække – etc. 
Skærm- & mobilpolitik 
Prøvetræning / progressionsplaner 
Understøttende undervisning - tanker og indhold 
Næste step på play@heart og vores udvikling af den legende 
tilgang. 
 
September 2024: 
Evaluering af skole-hjemsamarbejde  
Fremadrettede forventninger til skole-hjemsamtaler.   
Trafikkampagne.  
 

10. Eventuelt 
(5 min) 

 

  

 


